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۱۸ روز مانده

سرباز به  جای سلبریتی
سیزدهمین جشنواره مردمی فیلم عمار به ایستگاه 

پایانی رسید

آیین اختتامیه سیزدهمین جشنواره مردمی فیلم »عمار« در 
حالی برگزار شد که محمود شهبازی یکی از برندگان این رویداد 
گفت که جشنواره عمار به جای سلبریتی سرباز به وطن معرفی 
می کند.  این مراسم  در روزپنجشــنبه - ۲۲ دی ماه - با حضور 
محمد خزاعی، رئیس سازمان سینمایی و جمعی از هنرمندان 

حاضر در این رویداد در سینما فلسطین تهران برگزار شد.
در این مراســم که مهمانانی چون محســن برمهانی، جمال 
شورجه، مهران رجبی و محســن علی اکبری حضور داشتند  

اجرای برنامه را فضه السادات حسینی برعهده داشت.

خزاعی: جمال شورجه الگویی برای جوان هایی است که در 
مسیر سینمای انقلاب گام برمی دارند

به گزارش ایرنا، یکی از بخش های آیین اختتامیه جشــنواره 
عمار تجلیل از جمال شورجه کارگردان پیشکسوت سینمای 
دفاع مقدس بود. کارگردانی که این روزها در بســتر بیماری به 
سر می برد. محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی برای مراسم 
تجلیل از شورجه روی ســن آمد و گفت: قصدم صحبت نبود و 
به دلیل تجلیل از آقای شورجه آمدم. زمانی که ایشان کارگردانی 
می کرد دستیار دوم ایشان بودم. جدا از درس فیلمسازی درس 
اخلاق از او گرفتم و این تجربه همه کسانی بود که با ایشان کار 

می کردند.
وی با بیان اینکه آقای شورجه همانند اسمشان جمال سینمای 
انقلابی ایران هستند، افزود: برای سلامتی ایشان دعا می کنیم 
تا دوباره به ســینمای ما بازگردند و فیلم خودشان را به اتمام 
برسانند. جمال شــورجه الگویی برای جوان هایی است که در 
مسیر ســینمای انقلاب گام برمی دارند. اگر قرار است اتفاقی 
در سینمای انقلاب ما رخ دهد شما جوانان معتقد باید در این 

مسیر گام  بردارید.
در ادامه این مراسم با حضور محمد خزاعی، محسن برمهانی، 
علیرضا سربخش، محســن علی اکبری و همسر شهید صادق 
فلاحی از جمال شورجه تقدیر شــد و جایزه ویژه چفیه شهید 
رســول خالقی پور که در ســال های پیش در دست ابوالقاسم 
طالبی، ســیدمحمود رضوی و... بود  و سال قبل نیز به مسعود 
جعفري جوزانی اهدا شده بود، به مدت یک سال مهمان خانه 

استاد جمال شورجه خواهد بود.

آرزوی جمال شورجه برای عمار و سینمای ایران 

در ادامه نیز شورجه گفت: از عماریون ممنونم که نهال کوچکی 
را کاشتند که حالا تبدیل به درخت تنومندی شده است. یادم 
می آید حدود 40 سال پیش مقام معظم رهبری به ما که دانشجو 
بودیم گفتند سعی کنید ایده ای که انتخاب می کنید ایده خوبی 
باشــد که هرچه صیقل می دهید باطنش ارزشمند باشد. وی 
افزود: از مســئولان ممنونم که این نهــال را تبدیل به درخت 
تنومندی کردند که شاخ و برگ آن تمام ایران را گرفته است و 
امیدوارم به تمام عالم تسری پیدا کند و سینمای ایران تبدیل به 
سینمایی شود که دیگران حسرت آن را بخورند چون این سینما 
متعهد و متشرع و با اخلاق اســت و با سینمای استکبار مقابله 
می کند. شورجه گفت: امیدوارم جهانی شدن عمار را تا وقتی 
زنده هستم ببینم. لازم است یاد مرحوم طالب زاده را هم گرامی 

بداریم که متولی این جریان بود. 
اصالت این جشنواره به مردمی بودنش است و این جشنواره را 
بچه ها به اینجا رســاندند چون همه فیلم ها را در نقاط محروم 
به همه نشــان می دهند. کارگردان فیلم سینمایی »۳۳روز«، 
گفت: آقا امر فرمودند که بروید مرواریــد انتخاب کنید. من از 
جمیع فیلم ســازان می خواهم که دنبال مرواریدهای انقلابی 
باشند. شهدا درهای گرانقدری هستند که دیده نمی شوند اما 
سینما می تواند آنها را به دنیا معرفی کند به گونه ای که نامشان 
مثل حاج قاسم جهانی شود. امیدوارم فیلمسازان به فرماندهان 

جان فدای انقلاب تبدیل شوند.

سهیل اسعد: حرکت حاج نادر همراه با بصیرت بود
 نکوداشت زنده یاد نادر طالب زاده یکی دیگر از بخش های آیین 
اختتامیه جشنواره عمار بود. در این بخش کلیپی در بزرگداشت 

این هنرمند فقید پخش شد. 
در ادامه سهیل اســعد، دبیر سیزدهمین جشــنواره مردمی 
فیلم عمار گفت: خوشــحالم در خدمت شــما عزیزان هستم. 
برای ما که از خــارج از ایران بــه انقلاب اســلامی ایران نگاه 
می کردیم، تحــولات ایران و رفتار سیاســتمداران صد درصد 
 مثبــت بــود و تصــور می کردیم جمهــوری اســلامی هیچ 

عیب و نقصی ندارد.
 وی در ادامــه گفت: پــس از اقامــت در ایران و دیــدن ابعاد 
مختلف آن فهمیدیم باید با نگاه نسبی واقعیت ها را دید. دبیر 
سیزدهمین جشنواره مردمی فیلم عمار با بیان اینکه برخلاف 
عده ای که فقط اهل حرف بودند زمانی که با حاج نادر آشــنا 
شدم گفتمان انقلاب اســلامی را در رفتار او دیدم، گفت: حاج 
نادر رفتارش از گفتارش بلیغ تر بود و از کسانی بود که گفتمان 

انقلاب در عملش هویدا بود.
 اسعد با بیان اینکه حاج نادر کسی بود که با اخلاص رفتار می کرد 
و این عظمت این مرد بزرگ بود، گفت: رفتار و عمل حاج نادر با 
بصیرت و با نگاهی عمیق بود؛ چرا که حقایق را درک می کرد و 

سپس تصمیم می گرفت و حرکت می کرد.

»تابستانی که برف آمد« به فجر می آید
فیلم سینمایی »تابستانی که برف 
آمد« ازجمله آثاری است که احتمالا 
در چهل و یکمین جشــنواره فیلم 
فجر به نمایش درمی آید. به گزارش 
همشهری، تابستانی که برف آمد، از 

جمله فیلم هایی است که مشکلی برای رسیدن به جشنواره 
ندارد و آخرین مراحل آماده سازی  را سپری می کند.  »تابستانی 
که برف آمد« نخســتین تجربه فیلم بلند نسیم فروغ بعد از 
کارگردانی فیلم های کوتاه »دژاوو«، »کوته« و »حروفچین« 
است و مریم بحرالعلومی که ساخت ۳ فیلم سینمایی »پاسیو«، 
»شهربانو« و »قطع فوری« را در کارنامه دارد و چندین جایزه 
از جشنواره های متعدد داخلی و خارجی را از آن خود کرده، در 
مقام تهیه کننده او را در ساخت این فیلم همراهی می کند. رضا 
اخلاقی راد، نوشین مســعودیان، غزل شجاعی، امین ایمانی، 
محمد حیدری، روژان ایرجی، شیرین آقاکاشی و مانی پارسا 

بازیگران »تابستانی که برف آمد« هستند.

شمار تماشاگران مراسم گلدن گلوب۲0۲۳  حتی از سال۲0۲۱  هم کمتر و با کاهش ۹درصدی  سینمای 
مواجه بوده اســت!  به گزارش مهر به نقل از ورایتی، پخش زنده مراسم گلدن گلوب که ۲روز جهان

پیش، هشتادمین دوره آن با اجرای جرود کارمایکل برگزار شد و باردیگر شاهد حضور چهره های 
مشهور دنیای فیلم و تلویزیون بود، تماشــاگرانی کمتر از همیشه داشت. گلدن گلوب که پس از یک سال وقفه 
دوباره با حضور مهمانان برگزار شد، فقط ۶.۳میلیون بیننده مستقیم داشت و کمترین میزان تماشاگر خود را در 
تاریخ ثبت کرد. این مراسم حتی از سال۲0۲۱ که به میزبانی تینا فی و امی پولر، برگزار شد و ۶.۹میلیون تماشاگر 
داشت هم بیننده کمتری جذب کرد. سال۲0۲0 این مراسم ۱۸.۳میلیون تماشاگر را پای تلویزیون نشانده بود. 
از نظر نرخ جذب تماشاگران رده سنی ۱۸تا4۹سال نیز نرخ امسال ۱.۱درصد بود که در مقایسه با نرخ ۱.۵درصد 
سال۲0۲۱، به میزان ۲۶درصد کاهش داشت. برگزاری مراسم در روز میانی هفته در کاهش آمار بینندگان بی تأثیر 
نبود. با این حال صفحات دیجیتال و ویدئویی این برنامه در مجموع ۱۱میلیون بازدیدکننده داشت که ۵4درصد 
بیشتر از سال۲0۲۱ بود. شبکه ان بی سی که شریک رسانه ای گلدن گلوب است از پخش هفتادونهمین برنامه در 
سال۲0۲۲ خودداری کرده بود و این برنامه به صورت خصوصی و در بورلی هیلتون، بدون حضور نامزدها برگزار 
شد. گلدن گلوب در عین حال تنها مراسم اهدای جوایز نیست که با کاهش تماشاگر روبه رو شده و مراسم اهداي 

جوایز امی نیز در  ماه سپتامبر امسال ۲۵درصد از مخاطبانش را به نسبت سال۲0۲۱ از دست داد.

سلبریتی ها هم به داد گلدن گلوب نرسیدند

تایتانیک)جیمز کامــرون، ۱۹۹۷( به 
شکل سه بعدی در قالب 4k و با کیفیت اکران

ممتاز، دوبــاره به نمایــش درمی آید. 
حماســه تاریخی /عاشــقانه جیمز کامــرون صاحب 
رکوردهایی دســت نیافتنی اســت. این فیلــم که با 
۲00میلیون دلار بودجــه، پرهزینه ترین فیلم تا زمان 
خودش بود، به مدت ۱۵هفته متوالی در جایگاه شماره 

یک گیشــه قرار گرفت و با درآمدی نزدیک به ۲میلیارد دلار در سراسر جهان، پرفروش ترین فیلم 
تاریخ شــد. این رکورد تا زمان اکران »آواتار« )جیمزکامرون، ۲00۹( حفظ شد. تایتانیک، نامزد 
دریافت ۱4جایزه و برنده ۱۱بخش جایزه اسکار ازجمله بهترین فیلم و بهترین کارگردانی شده و از 
این نظر نیز رکورددار است.  نسخه سه بعدی تایتانیک به مناسبت صدمین سالگرد غرق شدن کشتی 
تایتانیک در آوریل۲0۱۲ پخش شد و ۳44میلیون دلار دیگر فروخت. نسخه جدید تایتانیک ۲۵سال 

پس از شکستن رکوردهای یادشده، حدود یک ماه دیگر در دهم فوریه به سینماها بازمی گردد.

بازگشت »تایتانیک«  

جشنواره

 خبر

تغییر مدیرعامل بنیاد رودکی
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی که 
ریاست هیأت  امنای بنیاد فرهنگی 
و هنری رودکی را نیز بر عهده دارد 
در حکمی، مهدی سالم را به  عنوان 
مدیرعامل این بنیاد منصوب کرد.

به گزارش مرکــز روابط عمومی 
 و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی، در حکم

محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ خطاب به مهدی سالم 
به عنوان مدیرعامل بنیاد رودکی، تعامل ویژه با هنرمندان و 
اصحاب فرهنگ، حمایت از آفرینش های حرفه ای هنرمندان 
سراسر کشور متناســب با راهبرد عدالت فرهنگی ازجمله 
مهم ترین ماموریت هــای دوره جدید بنیــاد رودکی اعلام 
شده است. مهدی سالم متولد ســال۱۳۶۲ و دانش آموخته 
دکتری مدیریت فرهنگی است. مدیریت شبکه امید، عضو 
هیأت مدیره کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، مشاور 
فرهنگی و رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و مدیر 
فرهنگسازی مرکز رســانه های دیجیتال در وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی ازجمله سوابق اوســت.  پیش از این مجید 
زین العابدین عهده دار مسئولیت مدیرعاملی بنیاد رودکی بود.

مصطفی کیایــی ـ کارگردان و تهیه کننــده ـ درباره   ساخت سریال » قصه های هزار و یک شب«می گوید:سریال
»پیش تولید این پروژه از اوایل تابســتان شروع شده 

بود، با برخی از بازیگران صحبت شد و با برخی عوامل قرارداد بسته شده 
و قرار بود کار آبان  ماه جلوی دوربین برود ولــی به دلیل اتفاقات اخیر 

متوقف شد و معلوم نیست چه زمانی راه بیفتد. «
به گزارش ایسنا، وی با اشاره به انتشار برخی از اخبار درباره این پروژه، 
تأکید کرده است که خبر ساخت ســریال با سرمایه گذار روس صحت 
ندارد. کیایی در عین حال در بخشی از یادداشت خود درخواست کرده 

است که »با مستندات رسمی دست به قضاوت بزنیم.«در روزهای اخیر 
برخی رسانه ها از تصویربرداری سریال »قصه های هزار و یک شب« به 
کارگردانی مصطفی کیایی و با مشــارکت سرمایه گذار روس خبر داده 
بودند.  همچنین از پرویز پرســتویی، هدیه تهرانی، سحر دولتشاهی، 
بهرام رادان، محسن کیایی، پدرام شریفی، محمد بحرانی و سوگل خلیق 

به عنوان بازیگران این سریال نام برده شده بود.

بودجه ای که 
همیشه کم است

لایحه بودجه نشان می دهد بودجه  سازمان صدا و سیما 
40درصد افزایش داشته، اما رسانه ملی معتقد است 

بودجه۱40۲ تنها ۱۵درصد رشد یافته است
به نظر رایزنی ها در مجلس جواب داده، بودجه امســال 
صداوسیما نسبت به بودجه سال۱۴۰۱ افزایش داشته، اما  
ظاهرا افزایش ۴۰ درصدی بودجه این سازمان مورد تایید 
مدیران آن نیست چراکه روابط عمومی سازمان صداو سیما اعلام کرده بودجه ۴۰درصد افزایش 

نداشته، بلکه با افزایش ۱۵درصدی همراه بوده است.

فهیمه پناه آذرتلویزیون
روزنامه نگار

دردسرهای تأمین بودجه 2 سریال الف ویژه 
در چند ســال اخیر، صداوســیما در بخش های 
مختلف از همه مهم تر در بخش سریال ســازی با 
کمبود بودجه مواجه بوده و همیشه از این موضوع 
هم گله مند بوده است؛ هر چند تولیدات سازمان 
به کندی پیش می رود و سریال ها از زمان شروع 
تولید تا اینکه به آنتن برسند، زمان زیادی را طی 
می کنند. به تازگی تولید ۲سریال الف- ویژه   هم 
با کمبود بودجه روبه رو بــود و برای تامین بودجه 
دیگر شخص رئیس صداوسیما شروع به برگزاری 
جلســات با نمایندگان مجلس کــرد. با تصویب 
لایحه بودجه ســال۱40۲، جزئیــات اعتبارات 
دستگاه های اجرایی ذیل دستگاه سیاستگذار به 
تفکیک ســازمان های زیرمجموعه منتشر شده 
است. در همین راستا بودجه  اختصاص داده شده 
به سازمان صداوسیما قابل مشاهده است که این 
بودجه، برای ســال آینده بیش از ۷هزار میلیارد 
تومان بسته شده است.  بررسی جداول بودجه هم 
نشــان می دهد این افزایش در بودجه صداوسیما 
در ســال۱40۲ بیش از 4۲درصد نسبت به سال 

گذشــته بوده اســت. در قســمت ماده واحده و 
جداول کلان منابع و مصارف بودجه، ســهم هر 
دستگاه سیاســتگذار از بودجه۱40۲ به تفکیک 
سازمان های زیرمجموعه آن مشخص شده است. 
در این میان برای سازمان صداوسیما به عنوان یک 
دستگاه سیاستگذار، که زیرمجموعه ای برای آن 
معرفی نشده، بیش از ۷۹۳۸میلیارد تومان )مبلغ 
۷.۹۳۸.0۲0.400.000تومان( درنظر گرفته شده 
است. این مبلغ در حالی به ســازمان صداوسیما 
اختصاص داده شــده که در بودجه ســال۱40۱ 
بودجه ابتدایی، ۵هزارو۲۸۹میلیارد تومان درنظر 

گرفته شده بود. 
همچنین در ســال۱400 نیز ســهم ســازمان 
صداوسیما برای تولید برنامه های صوتی و تصویری 
از بودجه پیشنهادی، معادل ۲هزارو۶۱۹میلیارد 
تومان بود. رقم حدودی ۸هــزار میلیاردی برای 
سازمان صداوسیما در لایحه بودجه۱40۲ نشان 
می دهد که سهم این سازمان به مراتب و در مقایسه 

با ۲سال گذشته، افزایش داشته است. 

عدم رشد مناسب بودجه   در سال های متوالی 
صداوسیما با اشاره به نادرست خواندن افزایش 
4۲ درصــدی بودجه، تأکید کرده اســت که 
این ردیف نسبت به ســال۱40۱ تنها حدود 
۱۵درصد رشــد داشته اســت. روابط عمومی 
ســازمان در یک بیانیــه آورده اســت: »در 
سال۱40۲ بودجه عمومی دولت ۲۱۶4همت 
)همت مخفــف هزار میلیارد تومان اســت. از 
آنجایی که در بازار بورس معاملات گســترده 
انجــام می گیــرد و معمــولا ارزش معاملات 
هزار میلیــارد تومان را هــم رد می کند، عملا 
از همت اســتفاده می شــود.( با یک محاسبه 
ساده مشخص می شود باید حداقل ۱۵همت 
به عنوان بودجه صداوســیما در بودجه امسال 
تخصیص داده شــود. امســال با انتقال اعتبار 
مصوب صداوسیما در تبصره۱4 به ردیف اصلی 
عملا این ردیف نســبت به ســال۱40۱ تنها 
حدود ۱۵درصد رشد داشته و این نسبت حتی 
کمتر از افزایــش ۲0درصدی حقوق کارکنان 

دولت در لایحه پیشنهادی است.

همچنیــن در ادامــه این بیانیه آمده اســت: 
بنابرایــن و با توجه به فاصلــه تقریبا 4برابری 
نرخ های تولید در بخــش خصوصی و نمایش 
خانگی با نرخ های صداوســیما و عدم رشــد 
مناســب بودجه تولید ســازمان در سال های 
متوالی و نیز در لایحه بودجه۱40۲ عملا آنتن 
صداوسیما با افت جدی کمیت و کیفیت مواجه 
خواهد شد و پاسخگوی نیاز برحق مخاطبان و 
تولید و پخش آثار فاخر نمایشی و غیرنمایشی 

برای عموم مخاطبان نخواهد بود. 
از ســوی دیگر بودجه جداگانــه ای نیز برای 
۲مجموعه تاریخی الف ویژه فاخر و در دست 
ساخت حضرت موسی)ع( و حضرت سلمان در 
نظر گرفته نشده است؛ لذا انتظار می رود روند 
تولید این دو مجموعه نیز متوقف یا به شــدت 
کند شــود. دو مجموعه ای که صدا و ســیما 
حســاب ویژه ای روی آنها باز کرده اســت و 
مدیران رسانه ملی امیدوارند این مجموعه ها با 

استقبال مخاطب مواجه شوند.

 »قصه های هزار و یک شب«
سرمایه گذار روس ندارد
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